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Tisztelt Elnök Asszony!
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Kérdés

„Szanyi a kínai piacon - avagy megkötjük a sivatagot! ?" címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Kóka János gazdasági és közlekedési miniszter úrhoz,
amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Néhány napja az Ön politikai államtitkára, Szanyi Tibor, az egykori agrárdiplomata, - ahogy
az Önökhöz közel álló politikai hetilap titulálta a minap : az európai baloldal reménysége - az
egyik kereskedelmi adón beszélt a magyar gazdaság lehetőségeiről .
Szokásához híven, szolid stílusában, meglepő dolgokat mondott .
Az óriási és egyre bővülő kínai piac lehetőségeit ecsetelte, világította meg a gyanútlan
nézőknek .

Az államtitkár úr arról beszélt, hogy milyen meglepően jól szerepelnek a magyar ásványvizek
Kínában, s hogy ezen a téren korlátlanok a lehetőségek . Javasolta ezek kihasználását!

Eltekintve attól az apróságtól, hogy ha csak minden tizedik kínai szokna rá a kitűnő magyar
ásványvizekre néhány éven belül kimerülnének a vízkészletek, sivataggá válna az ország,
akadnának egyéb problémák is .

A szállítmányozással foglalkozók szerint két dolgot nem érdemes hosszabb távon szállítani :
vizet és levegőt .

Ennek alapján az államtitkár úrjavaslata telitalálat .

Lennének nekem is az előzőkhöz mérhető ötleteim. Csináljunk az ásványvízből sűrítményt,
koncentrátumot! A kínaiak majd hozzáadják otthon a vizet .
De építhetnénk csővezetéket is, mondjuk Új Barátság néven!
Exportálhatnánk a Szaharába homokot, a déli sarkra jeget .



Az államtitkár úr másik komoly ötlete - még bizonyára ez előző munkahelyéről hozta - a
sivatagmegkötő fű volt .
Millió hektár számra tartóztathatnánk fel vele a Kínában rohamosan terjedő Góbi sivatagot .
Igaz az ásványvíz-biznisz kiteljesedése után bizonyára lesz elég terület Magyarországon is
ahol elkísérletezhetnek a magyar sivatagmegkötők .

Miniszter úr!

Nem gondolja-e, hogy az államtitkárának megfontoltabban kellene nyilatkoznia?! A magyar
gazdaság szempontjából talán nagyobb lehetőségekkel kecsegtető piaci szegmensek feltárásán
munkálkodnia?!

Természetesen tisztában vagyok a hatalmas és egyre bővülő kínai piac lehetőségeivel, de
ásványvíz helyett talán kereshetnénk ott piacot - ha már az élelmiszereknél tartunk - a magyar
pálinkának, bornak, egyéb hungarikumoknak .

S ha már a sivatag megkötésénél tartunk, mielőtt Kínába mennénk - előbb, talán - a Duna-
Tisza közi homokhátság vízutánpótlását kellene, kellett volna megoldania a kormánynak .

Várom válaszát .

Budapest, 2005 . január 31 .
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